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U 12:20 održana je druga javna rasprava sa građanima, u organizaciji 

Gradonačelnika Pec ́i g. Gazmend Muhaxheri. Sastanak je imao za cilj da 

informiše građane o trenutnoj finansijskoj situaciji opštine, predstavi završene i 
projekte koji su u toku, kao i da se pozabave pitanjima i nedoumicama koje 

postavljaju stanovnici različitih sredina. Gradonačelnik Muhaxheri je poželeo 
dobrodošlicu prisutnima, ističuc ́i važnost transparentnosti i otvorenog dijaloga sa 

građanima za zajednički razvoj grada. 
 

Na otvaranju skupa, Gradonačelnik je informisao o jednom od glavnih 
finansijskih izazova sa kojima se opština suočava: o ozbiljnom uticaju sudskih 
odluka u vezi sa sprovođenjem Kolektivnog ugovora. Ovaj ugovor, potpisan 
između Ministarstva i sindikata, doneo je velike finansijske posledice po opštinski 
budžet. Za tekuc ́u godinu, finansijska šteta nastala ovim ugovorom iznosi 

7.087.967,49 miliona evra, dok je u poslednje dve godine ta cifra porasla na 13 

miliona evra. Gradonačelnik je ovu situaciju opisao kao veliki izazov za 

finansijsku stabilnost Opštine, ističuc ́i da su izgubljena sredstva mogla biti uložena 

u važne projekte za građane. 

 

Da bi rešio ove izazove, predsednik Muhaxheri je predstavio sporazum postignut 

sa Sudom, čiji je cilj da izbegne dugotrajne postupke i dalje finansijske 
implikacije. Ovim sporazumom Opština Pec ́ štedi značajnu sumu od 2,4 miliona 

evra, pomažuc ́i joj da finansijska sredstva usmeri ka najhitnijim i najvažnijim 

prioritetima. 

 

Uprkos ovim izazovima, Gradonačelnik je istakao da je opština uspela da održi 
funkcionalnost i realizuje važne projekte u infrastrukturi, osvetljenju, kanalizaciji, 
kao i ulaganja u društveni i obrazovni sektor. On je istakao da je, iako je proces 



upravljanja ovim projektima naišao na birokratske prepreke i razna kašnjenja, 
saradnja sa građanima i opštinskim osobljem bila odlučujuc ́i faktor za njihov 

uspeh. I dalje, prioriteti opštine uključuju poboljšanje osnovnih usluga i 

obezbeđivanje održivog razvoja za sve građane Pec ́i. 
 

 

GLAVNA ULAGANJA U INFRASTRUKTURU 

 

Jedan od najvidljivijih projekata je oblaganje zida Bistrice kamenjem, što 
poboljšava estetiku i sigurnost prostora. Istovremeno, intenzivno se nastavljaju 
radovi na centralnom trgu, uključujući rekonstrukciju 14 lokala, koji su u završnoj 
fazi pripreme za rad. 

 

U Rugovi, putevi ostaju ključni prioritet. Zajedničkim finansiranjem opštine i 
resornog ministarstva realizovani su projekti za ukupno 68 kilometara puteva. 

Opština se zadužila od 180 hiljada eura zbog sudskih odluka vezanih za 
Kolektivni ugovor, dok je ostatak, oko 2,7 miliona eura, uplaćen za izgradnju 
puteva. 

 

U međuvremenu, ostali infrastrukturni projekti uključuju završetak mosta kod 
Fabrike kožne obuće, dok se očekuje da će most u izgradnji kod Hajdarage biti 

završen nakon rušenja dve preostale kuće na tom području, u januaru ili 
februaru. 

 

 

REALIZACIJA PROJEKATA UČINKA I JAVNE RASVETE 

 

Projekat učinka obuhvata ukupno 23 projekta, od kojih su neki u završnoj fazi, 
dok su drugi još u procesu implementacije. Izgradnja javne rasvete na segmentu 

Boge-Škrelj je u žalbenom postupku zbog spora između operatera tendera. 

 

 

PUTEVI I KANALIZACIJA 

 

U okviru razvoja putne infrastrukture realizovano je nekoliko velikih projekata, 

među kojima: asfaltiranje puta Sejnov-Gjure, završetak kanala na Aslan Česmi, 
kanalizacioni projekti u Kapeshnici, Kamneom naselju, Kristalu, Baranu i 

Grabovcu. Projekat kanalizacije od Goraždevca do postrojenja je pri kraju, čime 
se eliminiše zagađenje reke Binče. 

 



U međuvremenu, Opština je realizovala niz projekata puteva u selima i 
naseljima, uključujući: Novo Selo, Velika  i Mala Jablanica, Dubovo, Radavac, 

Kosurić, Rašić, Baran, Kotradić i mnogi drugi. 
 

 

PROBLEMI SA OPERATORIMA I PONOVLJENI TENDERI 

 

Neke kompanije, kao što su "Mirusha", "Sallahi" i "Menti", nisu uspele da završe 
ugovore iz 2022. godine, zbog čega će za nedovršene projekte biti ponovo 

raspisani tenderi. Drugi važan problem je obustava radova na 
vodosnabdijevanju u Baranu od strane Tužilaštva, zbog čega je gubitak od 180 
hiljada eura. 

 

SEKTOR POLJOPRIVREDE I SOCIJALNE USLUGE 

 

U sektoru poljoprivrede, opština je u saradnji sa donatorima podelila grantove za 

318 poljoprivrednika. U međuvremenu, Centar za socijalni rad je završio izgradnju 
i pušten u upotrebu, a gradi se 12 garsonjera za samohrane žene koje imaju 
ekonomskih poteškoća. 
 

 

OBRAZOVANJE, SPORT I KULTURA 

 

U sektoru obrazovanja, izgrađene su dve sportske sale u Treboviću i Glođanu, 
dok se nastavlja izgradnja Naučne gimnazije i škole u Počešću. Direktorat za 

kulturu, omladinu i sport je organizovao kulturne i sportske aktivnosti, uključujući 
projekte promocije kulturnog nasljeđa. 
 

 

ADMINISTRACIJA I FINANSIJE 

 

Direktorat za Administraciju je završio preko 600.000 predmeta, dok je Uprava za 

budžet i finansije zabeležila rekordne prihode od poreza na imovinu. Takođe, 
Odjeljenje za urbanizam je legaliziralo 230 objekata i obezbedilo sosptveni 

prihod od 895 hiljada eura. 

 

 

ZAKLJUČCI I IZAZOVI 
 

Generalno, uprkos poteškoćama, opština Peć je pokazala posvećenost 
realizaciji velikih projekata za građane. Međutim, tekući izazovi sa finansijama, 



birokratska kašnjenja i problemi sa privrednim subjektima zahtevaju održivija 
rešenja koja garantuju održivi razvoj u budućnosti. 
 

Nakon predstavljanja projekata koje je realizovala Opština, Gradonačelnik je 
otvorio javnu raspravu za građane, dajući prostor za pitanja i nedoumice. 
Glavna postavljena pitanja i odgovarajući odgovori su sažeti u nastavku: 
 

 

Agim Nikçi – predsedavajući lokalnog odbora Soliter 

 

Pitanje: G. Nikçi je tražio pojašnjenja u vezi sa isplatama predsednicima lokalnih 
odbora veća i nadoknadom štete od poplava. 
 
Odgovor: Gradonačelnik je pojasnio da će isplate predsednicima mesnih 
odbora početi od januara naredne godine, dok je za štetu od poplava 
nadležan centralni nivo. 
 

Dodatno pojašnjenje: Gani Krasniqi, službenik u Direktoratu za zaštitu i 
spasavanje, obavestio je da je dosije sa podacima o oštećenima dostavljen 
centralnom nivou, ali još uvek nema odgovora niti isplate od strane vlade. 
 

 

Arben Morina – stanovnik sela Trestenik 

 

Pitanje: Gospodin Morina je tražio informacije o stanju puteva i kanala za 
navodnjavanje u dolini Trestenika. 
 
Odgovor: Gradonačelnik je naglasio da su urađeni mnogi radovi, uključujući 
rasvetu, trotoare, asfaltiranje i kanale za navodnjavanje, iako ima još projekata 
koji treba da se završe. 
 
 

Kadri Mavraj – Predsednik lokalnog odbora“7. Septembar ” 

 

Pitanje: G. Mavraj je podneo nekoliko zahteva za infrastrukturna poboljšanja u 
oblasti Rasadnika, uključujući popravku trotoara pored kanala, postavljanje 
ograda i javne rasvete. 
 
Odgovor: Gradonačelnik je objasnio da će se urediti trotoar i metalne ograde, 
a i rasveta duž kanala po planu. Također je naglasio da je do kašnjenja došlo 
zbog nerealizacije ugovora od strane operatera. 
 



 
 

Agim B. Nikçi – o prevoju Broći  
 

Pitanje: Da li će biti završeno asfaltiranje puteva na prevoju Broći? 
 
Odgovor: Gradonačelnik je uverio da će svi nedovršeni putevi, uključujući i one 
na prevoju Broći, biti asfaltirani tokom sledeće godine. 
 

 

Valbona Avdijaj – Predsednica Mesnog odbora “2.juli” 

 

Pitanje: G-đa Avdijaj je tražila informacije o: 

 Postavljanju metalnih zaštita duž ulice Azema Bejte. 
 Pokrivanje dela kod sedimentatora. 
 Nastavak projekta rasvete. 
 Uređenje puta koji vodi do kuće Valona Muse. 

 
Odgovor: Predsedavajući je obavestio da će metalni štitnici biti završeni tokom 
naredne godiei, dok je u predviđenim rokovima planirana realizacija rasveete i 
uređenja ostalih delova. 
 

 

ZAVRŠETAK DEBATE 

 

Debata je završena u 13:00 časova, a građani su upoznati sa budućim 
planovima i projektima opštine. Predsedavajući se zahvalio prisutnima na 
njihovom aktivnom učešću i posvećenosti unapređenju zajednice. 
 

Debata je zatvorena u13:00 
 

 

 

 






